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provinciale staten van Drenthe 
 
 
 
  

 
 
 
 
Assen, 3 april 2008 
Ons kenmerk 14/4.2/2008004195 
Onderwerp: Revitalisering provinciehuis, uitbreiding Drents Museum en nieuwbouw 
depot Drents Museum, alsmede beantwoording vragen ex artikel 41 Reglement van 
orde hieromtrent 
 
 
 
Geachte voorzitter/leden, 
 
Langs deze weg willen wij u informeren over de financiële stand van zaken met be-
trekking tot de revitalisering van het provinciehuis, alsmede de uitbreiding van het 
Drents Museum en de nieuwbouw van het depot van het Drents Museum. Wij gaan 
ervan uit dat hiermee ook de door mevrouw G. Smith namens de fractie van  
GroenLinks bij brief van 17 maart 2008 hieromtrent gestelde vragen zijn beantwoord. 
 
Twee jaar geleden is door uw staten op basis van het toenmalige projectdossier  
Revitalisering besloten gelden vrij te maken om het provinciehuis "sober en doelmatig" 
te revitaliseren. Daarbij is uitdrukkelijk gekozen voor het verbouwen van het bestaan-
de pand en niet voor de, veel duurdere en minder duurzame, optie van nieuwbouw. 
De aanleiding voor deze verbouwing werd en wordt gevormd door ruimtegebrek en de 
behoefte aan een nieuwe manier van (samen)werken. Een verbouwd provinciehuis 
kan dienen als voertuig voor de verdere organisatieontwikkeling, met als doel verbete-
ring van de dienstverlening. 
Als gevolg van het organisatieontwikkelingstraject, wisseling van de directie en een 
periode van verkiezingen en collegevorming is ervoor gekozen dit belangrijke dossier 
tijdelijk "in de wacht te zetten". In oktober 2007 is dit dossier opnieuw opgepakt en wel 
in een nieuwe vorm: het programma Provinciehuis van morgen. Daarvan maakt be-
halve het project Revitalisering provinciehuis ook het project Digitalisering deel uit. De 
keuze voor integratie van beide onderwerpen in een programma is gelegen in over-
wegingen van (kosten)efficiency, samenhang en het zo goed mogelijk kunnen sturen 
op doelrealisatie.  
Sinds de start van het programma is de bemensing rond en is begonnen met het her-
ijken van het bestaande projectdossier. Dit zowel qua financiën als qua inhoudelijke 
aspecten.  
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Bij de financiële herijking is geconstateerd dat de financiën die in 2006 zijn vrijge-
maakt voor Revitalisering tegen het licht gehouden zouden moeten worden, gezien de 
tijd die is verstreken tussen 2006 en heden. Deze doorlichting is enige tijd geleden 
gestart en heeft geleid tot het verzoek aan twee gerenommeerde bureaus om op basis 
van objectieve gegevens over inflatie en marktontwikkelingen te komen tot adviezen 
hieromtrent. Ook is daarbij gebleken dat de kosten van sloopwerk kantooromgeving, 
elektrische installaties en de ruwbouw van de statengang te laag zijn ingeschat. 
Ook de financiën van de uitbreiding van het Drents Museum en de nieuwbouw depot 
van het Drents Museum zijn bij de doorlichting meegenomen. De reden hiervoor is dat 
ook voor die projecten geldt dat de middelen al enige tijd geleden beschikbaar zijn 
gesteld en dat allerlei ontwikkelingen op het huidige en toekomstige prijspeil van in-
vloed zijn. 
Uit de berekeningen van die bureaus blijkt dat er als gevolg van reguliere inflatie, stij-
ging van loonkosten en schaarste in de markt sprake is van substantiële prijsstijgin-
gen. Het gevolg hiervan is dat de destijds voor de projecten Revitalisering, Uitbreiding 
Drents Museum en Bouw depot Drents Museum geraamde bedragen nu - maar zeker 
ook in komende jaren, wanneer daadwerkelijk tot besteding wordt overgegaan - niet 
meer realistisch zijn vergeleken met wat daarmee op basis van de projectplannen 
gedaan moet worden. 
Dit heeft tot gevolg dat er door ons college bij de Voorjaarsnota aan uw staten wordt 
gevraagd de destijds beschikbaar gestelde kredieten te verhogen met de daadwerke-
lijke - voor komende jaren geraamde - prijsontwikkelingen. Hierbij is vanzelfsprekend 
rekening gehouden met de aard en het moment van de te verwachten uitgaven. 
Ons college acht het, gezien de prijsontwikkelingen die zijn geweest, de nu voorzien-
bare ontwikkelingen dienaangaande en de consequenties daarvan voor het geldende 
prijspeil, onmogelijk de genoemde projecten uit te voeren binnen de door uw staten 
vastgestelde kredieten en projectplannen. Bovendien wordt pas wanneer feitelijk 
wordt aanbesteed duidelijk wat de daadwerkelijke kosten zullen zijn. Wij houden uw 
staten hiervan op de hoogte. 
De berichtgeving in de pers - het artikel van woensdag 19 maart 2008 in het Dagblad 
van het Noorden - is onjuist. Op dit moment is nog geen sprake van tegenvallers, 
maar wordt tijdig geanticipeerd op voorzienbare ontwikkelingen om tegenvallers in de 
toekomst te voorkomen. Daarbij is logischerwijs gekozen voor de reguliere weg van 
de Voorjaarsnota. Dit is door de heer H. Baas, gedeputeerde, naar aanleiding van de 
vergadering van de Statencommissie Bestuur, Financiën en Economie van 12 maart 
2008 aan uw staten aangekondigd. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 
 
Hoogachtend, 
 
gedeputeerde staten van Drenthe, 
 
 
 
 
 , secretaris , voorzitter 
 
 
ga.coll. 

 


